

**CONSULATE GENERAL OF INDIA
REUNION ISLAND**

Know India Programmes (KIPs)

Since 2004, the Government of India has been organizing “**Know India Programmes**” (KIPs) for the Indian youth diaspora in the age group of 18-30, with an objective to connect them with their motherland and to give them an exposure about the various aspect of contemporary India’s form of Art, Culture and heritage etc. The KIP is of 25 days programme together with 10 days tour to one or two partner State.

2. In its series, the Government has decided to organize 6 KIPs during the Financial year 2019-20. Out of these 6 KIPs, the Government has already announced 3 Know India Programmes on the KIP portal on 30th May 2019. The schedule of the these KIPs is, as under: -

S. No.	No. of KIP	Partner State	Duration of the whole KIP in India	Schedule for visiting Partner State.	Last date of online submission of applications on KIP Portal.
(i)	54 th KIP	Punjab, and Haryana.	1 st August to 25 th August, 2019	Punjab – 6 August to 10 th August, 2019; & Haryana -10 th August to 15 th August, 2019.	30th June, 2019.
(ii)	55 th KIP	Goa	3 rd September to 27 th September, 2019.	7 th September to 16 th September, 2019	30th July, 2019.
(iii)	56 th KIP	Kerala,	1 st October to 25 th October, 2019.	5 th October to 14 th October, 2019.	30th August, 2019

3. Details of KIP programmes are available at KIP portal www.kip.gov.in. After applying online, a copy of the application may be sent to this Consulate by e-mail at pic.reunion.mea@mea.gov.in

4. Kindly note that no application of an applicant will be considered for these KLPs, if the said applicant had already visited India under any of the scheme funded by the Government of India.

CONSULAT DE L'INDE
LA REUNION

Programmes pour connaître l'Inde (KIPs)

Depuis 2004, le Gouvernement Indien organise des programmes «Know India Programmes» (KIPs) pour les jeunes de la diaspora Indienne âgés de 18 à 30 ans, dans le but de les mettre en contact avec leur pays d'origine et de les familiariser avec les divers aspect de l'art, de la culture et du patrimoine de l'Inde contemporaine, etc. Le programme KIP est composé de 25 jours et d'une tournée de 10 jours dans un ou deux États partenaires.

2. Dans ses séries, le Gouvernement a décidé d'organiser 6 KIPs au cours de l'exercice 2019-2020. Sur ces 6 KIPs, le gouvernement a déjà annoncé 3 programmes Know India Programmes sur le portail KIP le 30 mai 2019. Le calendrier de ces KIPs est le suivant: -

No. de Série	No. KIP	Etat Partenaire	Durée de l'ensemble du KIP en Inde	Calendrier de visite de l'Etat partenaire	Dernière date de soumission des candidatures en ligne su KIP Portal
(i)	54 th KIP	Punjab, et Haryana.	du 1 Août au 25 Août, 2019	Punjab - du 6 Août au 10	30 Juin, 2019.

				Août, 2019; et Haryana -du 10 Août au 15 th Août, 2019.	
(ii)	55 th KIP	Goa	du 3 Septembre au 27 Septembre, 2019.	du 7 Septembre au 16 Septembre, 2019	30 Juillet, 2019.
(iii)	56 th KIP	Kerala,	du 1 Octobre au 25 Octobre, 2019.	du 5 Octobre au 14 Octobre, 2019.	30 Août, 2019

3. Les détails des programmes KIP son disponibles sur le portail KIP www.kip.gov.in . Après avoir postulé en ligne, une copie de la demande peut être envoyée à ce consulat par courrier électronique à l'adresse pic.reunion.mea@mea.gov.in .

4. Veuillez noter qu'aucune candidature d'un demandeur ne sera prise en Considération pour ces KIP si le demandeur avait déjà visité l'inde dans le cadre d'un programmes financé par le Gouvernement Indien.
